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Abstract (en)
A rod-shaped device for applying liquid or pasty materials, consisting of a casing (1) containing the material, one or several outlet orifices provided
at the top end of the casing for the material and one rotary knob (6) arranged at the bottom end of the casing, with which knob a non-rotatable piston
(3), located in the casing (1), can be moved towards the top end of the casing by means of a rod (4). With the aid of an engagement means (12,
13) which can be overrun, located between the casing and the rotary knob, it is possible to dispense a specific quantity of material at each rotation
or fraction thereof. A particularly simple embodiment of the device can be achieved if, between the rotary knob and the piston-carrying rod a hollow
cylindrical neck section (7) is provided, the diameter of which is smaller than the rotary knob (6) but larger than the rod (4), and if a ring (8) is so
arranged on the neck section (7) that the latter can indeed be rotated, but not moved axially, and if the ring (8) is linked to the casing (1) so as not
to rotate, and the engagement means (12, 13) are operative between the ring (8) on the one hand and the neck section (7) on the other. A plug (14)
which can be inserted into the end of the rotary knob ensures that the clamping of the ring (8) in the casing (1) is reinforced and that the recoil of the
engagement lug (12) is limited.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine stiftförmige Vorrichtung zur Applikation flüssiger oder pastöser Massen, bestehend aus einer die Masse enthaltenden
Hülse (1), einer oder mehreren am Kopfende der Hülse vorgesehenen Austrittsöffnungen für die Masse und einem am Fußende der Hülse
angeordneten Drehknopf (6), mit dem über eine Spindel (4) ein in der Hülse (1) verdrehsicher geführter Kolben (3) in Richtung auf das Kopfende der
Hülse bewegbar ist. Durch zwischen der Hülse und dem Drehknopf vorgesehene überfahrbare Rastmittel (12, 13) wird erreicht, daß pro Umdrehung
oder Bruchteilen einer Umdrehung jeweils eine definierbare Menge der Masse zur Verfügung gestellt wird. Eine besonders einfache konstruktive
Ausbildung der Vorrichtung läßt sich erreichen, wenn zwischen dem Drehknopf und der den Kolben tragenden Spindel ein hohlzylindrischer
Halsabschnitt (7) angeordnet ist, dessen Durchmesser kleiner als der Drehknopf (6) aber größer als die Spindel (4) ist, und auf dem Halsabschnitt
(7) ein Ring (8) so angeordnet ist, daß der Halsabschnitt in ihm zwar drehbar aber nicht axial verschiebbar ist, und wobei der Ring (8) drehsicher
mit der Hülse (1) verbunden ist und die Rastmittel (12, 13) zwischen dem Ring (8) einerseits und dem Halsabschnitt (7) andererseits wirken. Ein in
das Ende des Drehknopfes einstreckbarer Stopfen (14) sorgt dabei dafür, daß die Klemmung des Rings (8) in der Hülse (1) verstärkt wird und die
Rückfederung der Rastnase (12) begrenzt wird.
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